
  

 

113 

ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  1 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 13/2012 
Caràcter: ordinari 
Data: 10 de desembre de 2012 
Horari: de 19.15 a 21 h 
Lloc: Casal Pere Quart 
 
 
Assistents 
 
Jordi Font i Renom, president 
Lluís Monge Presència, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat 
Olga Balada i Martínez, vocal de CiU 
Antoni Font i Renom, vocal de CiU 
Guillermo Pons Buch, vocal de l’AV de Sant Oleguer - Sol i Padrís 
Manuel Sanz Pérez, vocal de l’AV Rambla-Centre 
Juan Antonio Paleo Marcos, vocal de les entitats culturals 
Marcel·lí Garriga i Codina, vocal de les entitats esportives 
Eduard Gutés i Martín, vocal del grup altres entitats 
Lluís Saila González, vocal del grup altres entitats 
Pere Farrés Berenguer, representant d’ERC (5%) 
Antoni Muñoz Balart, representant de la CUP (5%) 
Tona Sallent Custodio, representant d’ES (5%) 
Melcior Manau Gironès, secretari delegat 
 
Altres assistents: 
 
Daniel Criach Singla, responsable adjunt de l’Àrea de Presidència i Serveis a les Persones  
Josep Llobet Bach, director de la Fundació Bosch i Cardellach 
Maria Rosa Martínez Camarasa, cap del Servei d’Obres Públiques 
Joan Gual Martí, tècnic de Parcs i Jardins 
Elena Garcia Gabarró, administrativa del Districte 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Juan Antonio González Marín, vocal del PSC  
Germán Palacín Fornons, vocal de CiU 
Francesc Blanes Barrafort, vocal de les entitats de gent gran 
Joan Fidel Sarmiento, vocal de les entitats educatives 
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Excusen l’absència: 
 
Teresa Esteban Peris, vocal del PSC 
 
William Charles Phillips, vocal de l’AV de Covadonga  
Àngela Fernández Martínez, vocal de l’AV de Nostra Llar 
Evaristo Fortuny Roca, vocal de l’AV del Centre-Mercat 
Manel Ruiz Gil, vocal de l’AV de l’Eixample 
Francesc Pascual Salomó, vocal de les entitats culturals 
Maria Rosa Segura Martínez, vocal de les entitats culturals 
Joana Soler Garcia, vocal de les entitats culturals 
Esther Camacho Bogas, vocal del grup altres entitats 
Joan Miquel Pardo Cuenca, vocal del grup altres entitats 
Isidre Vicente Rebull, vocal del grup altres entitats 
Jordi Obradors Pineda, vocal de les entitats de comerciants 
Sebastià Ruiz Garcia, vocal dels centres d’ensenyament 
Agustí Navarro Reynes, vocal dels centres d’atenció primària  
Marta Brullet Rodríguez, vocal del PP (5%) 
 
 
Ordre del dia 
 
1.  Aprovació de les actes anteriors. 
2.  Presentació remodelació del passeig de la Plaça Major. 
3.  Campanya de poda hivern 2012/2013. 
4.  Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i 

Consell de Ciutat. 
5.  Comunicacions. 
6. Torn obert de paraules. 
 
Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte de 30 d’abril de 1997, el president, el senyor Jordi Font i Renom, 
declara oberta la sessió. 

 
 

Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació de les actes anteriors 
 

El president pregunta als vocals si volen fer alguna esmena a les actes dels plens del 29 
d’octubre i 12 de novembre del 2012 abans de donar-les per aprovades. No hi ha cap 
intervenció i, per tant, s’aproven les actes. 

 
 
2. Presentació remodelació del passeig de la Plaça Major 

 
El president del Consell dóna la benvinguda als assistents i veïns de la zona que hi són 
presents. Recorda que la Fundació Bosch i Cardellach va venir en un consell anterior a 
explicar-nos les seves idees, juntament amb algun representant del departament 
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d’urbanisme i varem quedar que quan aquesta comissió hagués acabat l’estudi ens 
vindrien a explicar les conclusions. 
 
És per això, que dóna la benvinguda al senyor Josep Llobet, director de la Fundació 
Bosch i Cardellach, a la senyora Rosa Martínez, cap del servei d’Obres Públiques, i al 
senyor Daniel Criach, coordinador de l’àrea de Presidència i Serveis a les Persones. 
 
A continuació, cedeix la paraula al senyor Josep Llobet, per tal que ens expliqui les 
conclusions a les quals han arribat, per part de la Fundació. 
 
Pren la paraula el senyor Josep Llobet i, en primer lloc, agraeix la seva invitació al ple. 
Seguidament, explica la gran dificultat tècnica que té presentar aquest projecte, ja que 
el centre de Sabadell és un espai on tothom hi té molt a dir. 
 
A continuació, ens fa saber que es van concloure 10 temes que es van agrupar dins de 
quatre grups: espais, volums, moviment i ecosistemes. 
 
Així doncs, ens explica de què tracten aquests 10 temes mitjançant un croquis a la 
pissarra per tal que sigui més entenedor. 
 
Comenta que: 
 
Aquestes obres s’aniran construint amb temps, és a dir, poden trigar anys. 
 
Explica que el centre està dividit en diferents espais i cadascun es distribueix de manera 
diferent. Argumenta, doncs, que l’arquitectura no ajuda gaire a l’hora de fer el disseny. 
 
Es té en compte que molts nivells d’aquests espais estan ocupats i és per això que el 
subsòl els juga en contra. 
 
Volen col·locar espais vegetals a la pl. de l’Àngel i al Racó del Campanar, ja que no hi 
ha res al subsòl. 
 
Desmenteix la frase “la Fundació vol un edifici emblemàtic”, ja que l’únic que pretén és 
instal·lar marquesines o altres elements allà on hi hagi més arquitectura. 
 
Diu que el nom de “El passeig de la Plaça Major” no té sentit. S’ha de decidir per plaça o 
per passeig. 
 
Sabadell sempre s’ha caracteritzat per ser una ciutat de nord a sud i ara, amb aquestes 
obres, també es pretén que tingui una lectura més de est a oest. 
 
Recalquen que el material per construir hauria de ser igual que el que ja tenim. 
 
Com a fet fonamental, creuen que els edificis públics han de tenir uns enllaços clars i 
importants. 
 
S’ha valorat que es volen espais sense paviment per afavorir el drenatge. 
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Un cop acabada la intervenció del senyor Llobet, el president del Consell cedeix la 
paraula al senyor Daniel Criach, per tal que ens expliqui quina forma ha donat 
l’Ajuntament al projecte. 

 
Pren la paraula el senyor Criach i ens explica el procés d’aquest projecte. Diu que a finals 
d’octubre, tots els grups municipals demanen que el projecte es sotmeti a una nova 
reflexió, ja que també s’havien rebut propostes de la Fundació Bosch i Cardellach, 3 
al·legacions privades i 1 al·legació d’una institució. Així doncs, l’Ajuntament accepta la 
proposta i es crea una comissió informativa especial que la formen els grups municipals 
on cada un anava acompanyat dels seus assessors i arquitectes.  
 
D’altra banda, la lògica de funcionament d’aquesta comissió tècnica seria que, un cop tret 
a concurs la 1a fase d’obres (pl. de l’Àngel, pg. de Manresa i c. de la Palanca), s’hauria 
d’aconseguir, atesos els interessos dels comerciants, de no enrederir les obres i trobar un 
punt comú de com hauria de quedar el projecte.  
 
Llavors, es va aconseguir un avantprojecte amb un consens de tothom. 
 
Per acabar, comenta que ara el que interessa és que s’adjudiqui l’obra i que s’incloguin 
les modificacions que la Rosa Martínez explicarà tot seguit.  
 
Seguidament cedeix la paraula a l’arquitecta Rosa Martínez, la qual ens fa una explicació 
més tècnica de com quedarà aquesta primera fase, mitjançant un dibuix ordenat i 
esmenta el següent: 

 
• La pl. de l’Àngel serà connectada a dos nivells. El que toca a Maria Fortuny 

quedarà al mateix nivell d’aquest carrer i el que limita amb el passeig restarà a un 
nivell superior. 

• Cal afegir més espais verds a tot el projecte, ja que ara no n’hi ha gaires. 
• S’ha de construir una zona de jocs infantils a la plaça de l’Àngel.  
• Cal distribuir el trànsit rodat a la part central per tal que les voreres quedin amplies 

per passejar-hi. 
• Es mantenen els serveis públics com l’autobús i el servei de taxi a la zona. Les 

parades estaran ubicades al Passeig. 
• Amb l’ampliació de les voreres, s’aconsegueix un espai ampli per a les terrasses 

dels bars que ho sol·licitin. 
• Des de Mobilitat es proposa mantenir dos carrils de trànsit segons la flexibilitat 

d’ús, tot i que aquest fet s’acabarà d’estudiar quan el metro entri en funcionament. 
• Al c. de la Palanca es proposa ubicar un espai destinat a l’estacionament de 

càrrega i descàrrega. 
 

El president agraeix l’explicació i obre el torn de paraules. 
 
Pren la paraula el senyor Antoni Muñoz i pregunta si la parada d’autobús que hi ha 
davant de l’Església pujarà més amunt.  
 
La senyora Rosa Martínez li respon que la parada que queda davant de l’Església la 
mouran una mica més amunt, per tal d’unificar les places i també les marquesines per  
concentrar-ho tot al Passeig. 
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El senyor Antoni Muñoz pregunta també si des de la pl. de l’Alcalde Marcet fins on hi ha 
la botiga Figuerola no hi haurà cap més parada. 
 
La senyora Rosa Martínez li respon que li sembla que n’hi una a l’altura de Correus. 
 
En Melcior Manau, secretari del Consell, i el regidor Lluís Monge aclareixen que hi ha 
una parada davant de l’escola Taulé Vinyas. 
 
La senyora Teresa Mira pregunta pel significat del dibuix del carrer Palanca on figura un 
cotxe. 
 
L’arquitecte Rosa Martínez li respon que amb aquest dibuix es reflecteix la possibilitat 
d’instal·lar la zona de càrrega i descàrrega. 
 
El president pregunta si a tot el Passeig hi haurà alguna zona més de càrrega i 
descàrrega. 
 
La Rosa Martínez li respon que està en estudi. 
 
Pren la paraula el senyor Pere Farrés i pregunta per l’accés amb cadira de rodes a la 
plaça de l’Àngel; vol saber si l’accés serà per la banda esquerra. 
 
La senyora Rosa Martínez li respon que s’hi podrà accedir pel cantó esquerre mantenint 
la rampa que hi ha. Tot i així, no està previst que en l’esglaonatge hi hagi cap rampa, ja 
que es pretén guanyar el màxim d’espai. La idea és deixar metres d’amplada per 
aprofitar el màxim d’espai. 
 
El propietari de la botiga Figuerola pregunta si l’entrada i la sortida del pàrquing serà la 
mateixa. També pregunta si els vehicles circularan pel passeig de Manresa o si seguirà 
com actualment. D’altra banda, recomana que al carrer de Fortuny es tingués en 
compte que els vehicles circulen molt de pressa i caldria prendre alguna mesura de 
precaució. 
 
La senyora Rosa Martínez respon que s’està estudiant perquè l’entrada i la sortida del 
pàrquing siguin les mateixes. En segon lloc, li respon que la circulació del trànsit 
continuarà igual, la part central només serà per al transport públic. Per últim, es tindrà 
en compte el tema del carrer de Fortuny. 
 
Pren la paraula el senyor Josep Valls, de l’entitat Som Com Som, i pregunta pels jocs 
infantils de la plaça de l’Àngel, on s’ha explicat que no n’hi haurà tanca sinó que estarà 
delimitat per arbres. Vol saber el dibuix d’aquest arbrat. 
 
L’arquitecte Rosa Martínez li respon que es volen evitar els espais tancats i per això es 
va proposar delimitar-lo amb arbres, però només a una banda, ja que on van ubicats els 
jocs infantils queden delimitats per la paret de l’edifici del Caliope, l’altra per la zona de 
vianants i l’altra pel salt de graonada.  
 
Pren la paraula el senyor Marcel·lí Garriga i pregunta que si al carrer de la Palanca hi 
passaran furgonetes com a conseqüència del càrrega i descàrrega que està previst 
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instal·lar-hi. D’altra banda, pregunta si en realitat hi haurà tants arbres com els que es 
mostren en el dibuix. 
 
La senyora Rosa Martínez respon que al carrer de la Palanca hi podran circular 
furgonetes, així com el transport públic, vehicles de serveis i algun privat que tingui 
autorització.  Respecte al tema dels arbres, respon que hi ha zones verdes al dibuix que 
no són arbres sinó jardineres, com a la zona d’entrada i sortida del pàrquing, on no es 
pot plantar. Aclareix també que en aquesta zona s’eixamplaran les voreres uns quatre 
metres a partir de la tanca de la sortida del pàrquing i que està previst que les parets 
que delimiten el pàrquing, en comptes de ser de formigó, siguin transparents. 
 
Pren la paraula el senyor Antoni Font i pregunta si les marquesines es mantindran o si 
han trobat alguna solució. També pregunta si a la plaça de l’Àngel hi ha una bateria de 
contenidors; vol saber com s’ha resolt. 
 
La senyora Rosa Martínez li respon que les marquesines són de titularitat privada i hi ha 
propietaris que volen desmuntar-les i s’estan encarregant de convèncer altres 
propietaris però és difícil arribar a un acord. Per part de l’Ajuntament s’estan donant 
solucions i facilitats perquè tothom es posi d’acord. Pel que fa al tema dels contenidors, 
comenta que seran bústies de recollida pneumàtica i, per tant, s’eliminen. 
 
El senyor Antoni Font insisteix en el tema de les marquesines dient que alguns veïns 
han comentat que l’Ajuntament en aquelles èpoques els van obligar a construir-les i ara 
les han de treure. 
 
El propietari de la botiga Figuerola, que és un dels veïns més veterà de la zona, 
argumenta que els van donar 90 dies per fer-ho. Comenta que hi havia un veí que 
s’estava encarregant del cas, però ara ho ha deixat córrer. Està convençut que és 
impossible posar a tot el veïnat d’acord. 
 
La senyora Teresa Mira comenta que, en tot cas, aquest tema es pot consultar als 
arxius municipals. 
 
Pren la paraula el senyor Lluís Saila i pregunta al senyor Llobet si està d’acord amb la 
proposta de l’Ajuntament. 
 
El senyor Josep Llobet respon que hi ha aspectes que es consideren i d’altres que no. 
Comenta que estan una mica en desacord amb l’espai on circulen els autobusos 
respecte a l’espai on passegen els vianants. Creu correcte el replantejament que s’està 
fent de l’entrada i sortida del pàrquing, on s’inclou que la rampa que hi ha ara és 
excessiva. També diu que potser el dibuix que ens presenta la senyora Rosa Martínez 
no hauria d’acabar a mitja plaça, sinó que es pogués veure la plaça sencera. Per últim, 
creu que els materials que es facin servir per construir haurien de ser els mateixos que 
hi ha. 
 
Pren la paraula el senyor Antoni Font i pregunta com està previst l’enllumenat públic. 
Vol saber si es guanya o es perd llum. 
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L’arquitecta Rosa Martínez li respon que evidentment s’hi guanya, però que cal tenir en 
compte la llei que s’ha aplicat recentment com a mesura d’estalvi energètic, que ha 
abaixat els nivells llumínics. Comenta que les llums guanyaran alçada i que s’aplicarà el 
nou sistema de LED. 
 
La senyora Olga Balada té dubtes perquè tot i que hi haurà més espais per als vianants 
amb l’ampliació de voreres, les terrasses dels bars ocupen bastant espai. 
 
La senyora Rosa Martínez li respon que cal fer l’exercici d’ordenar aquestes terrasses i 
després gestionar-les. 
 
Pren la paraula el senyor Roger Sorroca, en representació del vocal Juan Miquel Pardo, 
i pregunta quan es té previst de finalitzar la primera fase d’aquestes obres. 
 
La senyora Rosa Martínez respon que estan previst que comencin el dia 14 de gener de 
2013 i que durin uns 6 mesos, tot i que les empreses contractades diuen que amb 
quatre mesos ho tindran acabat. Inicialment es començarà per la plaça de l’Àngel, 
seguiran amb el passeig de Manresa i, en acabar, es continuarà amb el carrer de la 
Palanca. 
 
El president agraeix les informacions a la cap d’Obres Públiques i al coordinador de 
l’Àrea de Presidència, com també al director de la Fundació Bosch i Cardellach i els 
comenta que qualsevol novetat sobre les obres del Passeig, els tornaríem a avisar 
perquè al de districte tinguéssim tota la informació. 
 
Tot seguit, passa al següent punt de l’ordre del dia. 
 

 
3. Campanya de poda hivern 2012/2013 
 

El president dóna la benvinguda al tècnic de Parcs i Jardins Joan Gual i li cedeix la 
paraula perquè ens faci la explicació corresponent. 
 
Pren la paraula el tècnic Joan Gual, el qual mitjançant la presentació audiovisual ens 
explica diferents aspectes sobre la campanya de poda 2012-2013 del districte 1.  
 
El president agraeix l’explicació i obre el torn de paraules. 
 
Pren la paraula el senyor Antoni Font i exposa que al carrer de Fortuny els arbres 
fruiters que hi ha embruten molt i els equips de neteja han de passar moltes vegades a 
netejar. Expressa que potser caldria plantar altres arbres i estalviar-se diners en neteja. 
 
El tècnic Joan Gual li respon que de moment ho hem de tolerar. Explica que l’arbre ideal 
per la ciutat no existeix però si que es veritat, que durant anys s’han comès errors en 
plantar arbres que ara potser no es plantarien. En aquest cas, les moreres no són un 
focus de queixa per part d’altres veïns. 
 
Pren la paraula la senyora Teresa Mira i exposa que els arbres són éssers vius que 
donen molèsties, però que també ens aporten beneficis que s’haurien de valorar. 
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Proposa de recollir els fruits que cauen dels arbres per utilitzar-los com a comestibles, ja 
que n’hi ha que són profitosos. 
 
El tècnic Joan Gual li respon que és una bona proposta, però que per portar-ho a terme 
caldria autoritzar algú a fer-ho, caldria tenir en compte els tractaments fitosanitaris, la 
seguretat i que, en definitiva, és bastant complicat. 
 
Pren la paraula el senyor Juan Antonio Paleo i expressa que ell viu al carrer de 
Jovellanos i hi ha arbres que s’han podat d’amplada però no d’alçada. Explica que quan 
ell va anar a viure al seu pis podia veure el segon pis de davant seu sense cap 
problema, però avui dia els arbres ja han tapat fins al quart pis. Demana la possibilitat 
de tallar-los d’alçada. 
 
El tècnic Joan Gual li respon que no els interessa retallar-los en alçada perquè rebrota 
per altres parts que no interessa. Insisteix que l’arbre ideal per a la ciutat no existeix i 
que ens hem de conscienciar que els arbres també ens aporten altres beneficis com la 
reducció de la contaminació, ombra, humitat, frescor etc. 
 
Pren la paraula el senyor Manel Sanz i, en primer lloc, pregunta si a la Rambla aquest 
any està prevista la poda. En segon lloc, exposa que al carrer d’Alemanya hi ha arbres 
que desprenen constantment molta fulla i que s’arriben a embussar els embornals. Per 
acabar explica que a la plaça de Sant Joan hi ha un plataner que està molt alt i no el 
veu sa. 
 
El tècnic de Parcs i Jardins li respon que a la Rambla està previst de podar-ne alguns 
però no tots, ja que no els cal i, a més, a l’estiu fan ombra. Respecte al carrer 
d’Alemanya diu que s’haurien de reduir els arbres perquè les seves molèsties superen 
els seus beneficis. Pel que fa al plataner de la plaça Sant Joan, li explica que quan 
aquests arbres ja son molt grans és normal que tinguin aquest aspecte, a més, ara els 
arbres es planten i es poden diferent que abans. 
 
Pren la paraula el senyor Lluís Saila i pregunta qui tria les plantacions dels arbres a la 
ciutat. 
 
El tècnic Joan Gual li respon que des del departament de Parcs i Jardins s’estableixen 
criteris, però que els arquitectes també hi diuen la seva. Posa l’exemple de la ronda 
Santa de Maria. 
 
El senyor Lluís Saila afegeix que al carrer de Jovellanos no es pot caminar de fulles que 
hi ha. 
 
El regidor, Lluís Monge, expressa que els arbres són éssers vius que ens aporten molts 
beneficis i que cada cop més s’intenta plantar arbres millors i que ocasionin menys 
molèsties. D’altra banda, diu que hem de recordar que és un paisatge urbà i 
evidentment a la tardor cauen les fulles i és normal que la situació als carrers sigui 
aquesta.  
 
El senyor Lluís Saila insisteix que, en qualsevol cas, els de la neteja han de passar-hi 
més sovint o triar altres arbres. 
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El tècnic Joan Gual expressa que en altres països del nord com Alemanya s’acumulen 
fulles i no passa res, simplement són un element més en el paisatge. Insisteix que cal 
fer un canvi de mentalitat i buscar un equilibri. 
 
Pren la paraula el senyor Eduard Gutés i proposa que quan el personal de Parcs i 
Jardins vagi a les escoles a podar els arbres s’avisi l’escola per tal que els alumnes 
puguin veure de què tracta la poda dels arbres i que rebin una explicació per part dels 
jardiners, per tal que ja tinguin una base sobre aquest tema. 
 
Al tècnic Joan Gual li sembla molt bona proposta i la tindrà en compte. 
 
Pren la paraula la senyora Olga Balada i pregunta què s’ha de fer en cas que algú 
estigui malmetent un arbre. Explica que al carrer de Torres i Bages es va fer una 
mudança i que no es va tenir gens de cura amb un arbre en concret. Exposa que va 
trucar a la Policia i que no van fer-ne cas. 
 
El tècnic de Parcs i Jardins li respon que aquest és el procés, trucar a la Policia i ells 
obren una incidència. 
 
Pren la paraula el senyor Josep Valls, de l’entitat Som Com Som, i pregunta per la zona 
de la Gran Via on faltaven arbres ara fa cinc anys i vol saber si ja s’han reposat tots. 
 
El tècnic Joan Gual li respon que s’ha fet molta feina a la Gran Via i que n’estan molt 
contents, encara que no s’hagin pogut omplir tots els forats. Ara es planteja aconseguir 
que a tota la Gran Via només hi hagi una mateixa espècie d’arbre. 
 
Pren la paraula el senyor Antoni Font i pregunta per la reposició dels arbres que hi ha 
secs a la ciutat. D’altra banda, també vol saber què va passar al pi de la plaça del Pi-pi, 
ja que es va morir. Vol saber si va ser per culpa de les obres. 
 
El tècnic Joan Gual li contesta que tenen un inventari fet on saben quins arbres de la 
ciutat cal reposar. Li recorda que, ara per ara, el pressupost de què disposen és molt 
ajustat.  
 
Pel que fa al pi, li respon que no es tenen proves que les obres fossin les responsables 
de la mort del pi; el que sí que és veritat és que els tècnics de Parcs i Jardins van anar a 
inspeccionar l’arbre i el tronc, branques i tot l’exterior estava en perfectes condicions.  
També li comenta que van intentar reposar-lo amb un pi bastant gros, però que 
finalment aquest va morir. Ara hi ha un altre pi més petit, que sembla que s’està 
adaptant bastant bé. 
 
El senyor Antoni Font insisteix que si van ser les obres cal demanar responsabilitats. 
 
El tècnic Joan Gual li respon que Parcs i Jardins no eren responsables ni de les obres ni 
tampoc de supervisar-les. 
 
Pren la paraula la senyora Teresa Mira i proposa que hi hagi un número de telèfon a mà 
per avisar quan els embornals estiguin embussats de tanta fulla. 
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El secretari del consell, Melcior Manau, li respon que trucant al 010 la petició és 
immediata. 
 
Pren la paraula el senyor Marcel·lí Garriga i exposa que els escocells buits creen un 
perill de caigudes i estaria bé que els tapessin. 
 
El tècnic Joan Gual li respon que s’intenten reomplir-los amb sauló, però amb el temps 
també va marxant i ara per ara és el que ens poden oferir, ja que el pressupost és 
ajustat. 
 
Pren la paraula el senyor Antoni Font i pregunta al senyor Joan Gual què opina de la 
gespa artificial que han instal·lat a la Gran Via. 
 
El tècnic de Parcs i Jardins li respon que la gespa artificial està bé que s’instal·li als llocs 
de difícil manteniment. No és agradable ni dóna confort, però, tenint en compte l’espai 
de la Gran Via, pensa que és correcte. 
 
El president agraeix la informació, s’acomiada del tècnic Joan Gual i passa al següent 
punt de l’ordre del dia. 
 

 
4.  Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i 

Consell de Ciutat 
 

El president pregunta als representants dels consells sectorials si han assistit a algun 
plenari i si ens poden fer algun resum. 
 
El secretari, Melcior Manau, li comenta que no hi ha hagut cap reunió i, per tant, no ens 
faran cap aportació respecte d’aquesta qüestió. 
 
El senyor Lluís Saila exposa que dilluns tenia Consell de Ciutat, però es va anul·lar, ja 
que l’alcalde no hi era. Vol saber què passarà amb tot això. 
 
El president del consell li respon que ell té present que també es va anul·lar alguna 
comissió d’urbanisme.  
 
Explica que el què ha passat sobre la denominada Operació Mercuri ha estat noticia i 
que tothom ho ha pogut llegir a la premsa amb les conseqüències que ha tingut en 
l’últim Ple, en el qual es va aprovar per unanimitat crear una comissió informativa per 
anar seguint el tema de més a prop i també es va aprovar per majoria  que es cessessin 
en les seves funcions l’Alcalde, els tres regidors del PSC i tot el personal imputat, però 
que de moment, només l’alcalde ha aprovat un decret pel qual s’absenta temporalment 
de les seves funcions. 
 
Insisteix, que cal esperar a veure com evoluciona el cas, si es compleix amb el mandat 
del Ple i les conseqüències polítiques que en tindrà, tot i salvant la presumpció 
d’innocència que tothom en té dret.  
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El senyor Lluis Saila expressa que algun dia els tindran que convocar per donar-los una 
explicació. 
 
El president explica que el decret que es va aprovar al Ple el dia 4 de desembre, es va 
fer un nomenament del que en diuen Alcalde Accidental i fins el dia 6 de gener el senyor 
Juan Carlos Sánchez com a 3er Tinent d’Alcalde, el substitueix amb totes les seves 
funcions o no, ja que en aquest sentit hi ha interpretacions jurídiques diferents sobre el 
què te delegat un Alcalde accidental. És una substitució com la que es fa a les vacances 
d’estiu. 
 
La senyora Teresa Mira pregunta si els altres imputats que també son Tinents d’Alcalde 
també seran substituïts. 
 
El president li respon que ells, com a oposició i juntament amb tots els altres grups de 
l’oposició van aprovar amb 14 vots a favor que els altres imputats cessessin. Aquest fet, 
és un acord al Ple i sembla ser, reitera, que l’Equip de Govern interpreta que amb les 
delegacions, no son del 100% i en base a una llei de règim local que hi ha de caràcter 
estatal, diu que les delegacions que va fer l’Alcalde no pot un Alcalde Accidental 
tombar-les. Insisteix que és una discussió jurídica molt recent i que cal esperar a veure 
quin pas donarà l’equip de Govern i el nou alcalde.  
 
Tot i així, exposa que si aquest acord es portés a terme, els regidors i càrrecs de 
confiança haurien de cessar.  Insisteix que és un tema molt complex i de molt abast. 
 
Pren la paraula el senyor Antoni Muñoz i pregunta si l’Equip de Govern no assumeix el 
mandat al Ple. 
 
El president li respon que en aquests moments no està assumit, tot i que nosaltres, els 
Grups de l’Oposició, també ens basem amb informacions de la premsa, en aquests 
moments. 
 
Argumenta que tot està en mans de l’Alcalde Accidental. Un dels acords era que cessés 
l’Alcalde, que d’alguna manera ho ha fet de forma transitòria, i els altres dos acords que 
hi ha eren els de cessar els 3 regidors imputats i els 4 càrrecs de confiança estant 
pendents, ja que això el Ple ho aprova però no ho executa, sinó que té que ser el mateix 
Alcalde Accidental qui prengui la decisió. 
 
Afegeix que el Diari Sabadell diu que segons una interpretació d’una normativa de règim 
local de nivell estatal, les delegacions fetes a regidors no poden ser tombades per un 
Alcalde Accidental, a diferència dels càrrecs de confiança que funciona diferent. 
 
Insisteix que és una discussió jurídica i cal veure que farà ara el senyor Juan Carlos 
Sánchez. 

 
Seguidament, sense cap informació més per aportar, el president del Consell dóna pas 
al punt següent de l’ordre del dia. 
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5. Comunicacions 
 
El president del consell presenta el calendari dels consells de districte per al 2013, que 
ja han rebut tots els vocals mitjançant correu electrònic. Recalca que som l’únic districte 
que ens reunim mensualment. En no haver-hi cap esmena ni aportació per part dels 
vocals s’aprova el calendari. 
 
La senyora Teresa Mira recorda que ens queda un consell extraordinari pendent per 
parlar sobre les barraques. 
 
El president li respon que el té en compte. 

 
 

6. Torn obert de paraules 
 
Pren la paraula la senyora Olga Balada i proposa un posicionament del consell en 
defensa al model educatiu i d’immersió lingüística que s’imparteix a l’escola catalana, a 
causa de l’avantprojecte de llei orgànica per la millora de la qualitat educativa, presentat 
pel Ministre d’Educació, Cultura i Esports, senyor José Ignacio Wert Ortega. 
 
El president, Jordi Font, recorda que en els consells de districte no es pot adoptar cap 
posicionament a factors que no afectin directament el Districte 1. Tot i així, comenta que 
si hi ha un posicionament per unanimitat, en aquest cas, es pot passar la proposta a 
l’Equip de Govern Municipal. 
 
A continuació s’aprova l’acord per unanimitat i s’acorda traslladar-lo a l’Equip de Govern 
Municipal. 
 
Pren la paraula el senyor Josep Valls, de l’entitat Som Com Som, i menciona que avui 
és el Dia Internacional dels Drets Humans i fa constar que hi ha nens i nenes que 
neixen a l’Hospital Taulí de Sabadell i no se’ls denomina sabadellencs i, a més, tenen 
molts problemes per obtenir la nacionalitat.   
 
El president li respon que això respon a una normativa estatal i, en qualsevol cas, la 
nacionalitat no es dóna a escala municipal. L’únic que l’Ajuntament atorga és el padró. 
 
Pren la paraula el senyor Juan Antonio Paleo i li pregunta al senyor Josep Valls si el que 
pretén és que es faci un posicionament al respecte d’aquesta qüestió, tal com 
acabàvem de fer amb la proposta de la senyora Olga Balada. 
 
El president respon que abans de fer un posicionament hauríem de tenir la informació 
legal corresponent. 
 
El senyor Antoni Font recorda que fa quatre o cinc anys ja es va debatre aquest tema en 
altres ciutats. Posa l’exemple del que va passar a la ciutat de Vic. 
 
Pren la paraula la senyora Teresa Mira i expressa que preval el dret humà de l’infant per 
qualsevol altre, independentment del tema de la immigració. 
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El senyor Lluís Saila comenta que potser és un problema dels pares, que els registren 
allà on volen. 
 
El president, Jordi Font, diu que es cercarà la informació a l’Ajuntament dels infants que 
neixen a l’Hospital Taulí de Sabadell, per saber quina condició legal tenen. 

 
En no haver-hi cap més intervenció, el senyor Jordi Font agraeix a tots el presents la seva 
assistència a l’acte i aixeca la sessió, de la qual, com a secretari delegat, estenc aquesta 
acta. 

 
El secretari delegat     Vist i plau 
        El president 

 
 


